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Cîtu: Vreau ca bugetul sa iasa din Parlament cum a fost aprobat în Guvern; nu

putem spune ca e mic

Premierul Florin Cîtu a declarat vineri ca doreste ca proiectul de buget sa iasa din Parlament asa cum a fost

aprobat de Guvern, mentionând ca nu se poate spune ca este un buget mic, precizare facuta dupa ce PSD a

propus în comisiile de buget ca banii care ramân în urma abrogarii pensiilor speciale ale parlamentarilor sa

fie directionati catre alocatiile copiilor.

 

"Eu am spus de la început ca vreau ca acest buget sa iasa din Parlamentul României asa cum a fost aprobat în

Guvern. Daca sunt economii, ne uitam unde vor fi redirectionate aceste economii. (...) Ramân la opinia ca trebuie,

în acest moment, sa avem acest buget, sa ramâna în forma în care a fost aprobat în Guvern", a spus Cîtu la

Parlament.

 

El a adaugat ca alocatiile au fost marite cu 20% anul acesta.

 

"În Uniunea Europeana, salariile, anul trecut, au crescut în medie cam cu 3% în sectorul public. În sectorul privat

am vazut estimari pe 2021 ca salariile ramân constante, deci eu cred ca o crestere de 20% este una semnificativa si

pentru alocatii în aceste conditii de criza. (...) Este vorba de un mod predictibil de a face politica economica si

avem o strategie fiscal-bugetara pe care am prezentat-o si ne tinem de aceasta strategie fiscal-bugetara", a subliniat

premierul.

 

Bugetul este concentrat pe investitii, a aratat Florin Cîtu, si pe reforme.

 

"Este un buget concentrat pe investitii, are în centru investitiile si un buget care forteaza reforma în administratia

publica, centrala si locala. De aceea, prefer sa iasa din Parlament asa cum a fost votat. (...) În acest moment,

bugetul României nu putem sa spunem ca este mic. Avem un buget cu cheltuieli mai mari decât anul trecut; nu

avem cum sa spunem ca este un buget mic", a spus Cîtu.

 

"Trebuie sa ne uitam la tot bugetul României, cum au fost împartiti banii. Şi au fost împartiti banii pe care îi avem

din veniturile cetatenilor, 32,76% din PIB, au fost împartiti în toate ministerele pe prioritati. Bugetele, bineînteles,

daca ne uitam la 2019, sunt mai mari, 2020 a fost un an special, cu prioritati pentru toata lumea, fiecare minister a

avut cheltuieli suplimentare cu pandemia anul trecut, unele dintre ele nu se mai regasesc anul acesta. Dar, când ne

uitam la buget, este un buget mai mare decât anul trecut, deficitul în scadere, dar totusi sunt 80 de miliarde de lei,

bani pe care îi punem în economie peste veniturile pe care le luam din economie. Deci, cheltuieli sunt mai mari si

injectam si 80 de miliarde de lei. Aceasta notiune ca este un buget mic este falsa si nu este sustinuta de date", a mai

spus Cîtu.

 

Bugetele Camerei Deputatilor si Senatului au fost aprobate, joi, de Comisiile de buget-finante. Acestea cuprind si

sume pentru indemnizatii acordate fostilor demnitari. Liderul deputatilor PSD, Alfred Simonis, a propus ca sumele

din buget destinate pensiilor speciale ale parlamentarilor sa fie transferate în bugetul Ministerului Muncii, pentru a

se majora alocatiile. Reprezentantul Ministerului Finantelor a precizat ca suma necheltuita va fi transferata la

Fondul de rezerva, mentionând ca nu se poate face acum aceasta modificare, deoarece bugetul Camerei a fost deja

adoptat de plen.
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